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الحبسي: باشگاههاي اروپايي براي ماه مبارك رمضان حرمت قائلند

دروازهبان عماني و مسلمان تيم ويگان انگليس گفت: بابت ماه مبارك رمضان هيچگاه گرفتار و محروم نشدم و

باشگاههاي اروپايي به اين ماه احترام ميگذارند.

دروازهبان عماني و مسلمان تيم ويگان انگليس گفت: بابت ماه مبارك رمضان هيچگاه گرفتار و محروم نشدم و باشگاههاي اروپايي به
اين ماه احترام ميگذارند.

به گزارش خبرگزاري فارس علي الحبسي در گفتوگويي با فيفا اظهار داشت: بابت ماه مبارك رمضان هيچوقت در اروپا و بهعنوان يك
بازيكن مسلمان گرفتار و محروم نشدم. به ماه مبارك بطور گسترده احترام گذاشته ميشود. بهعنوان مثال زماني كه در بولتون بودم،
باشگاه حتي يك اطاق مخصوص براي نماز، دعا و عبادت اختصاص داده بود. اين قبيل اقدامات از نظر من احترام كامل به باور دينيام

است.

اين دروازهبان 29 ساله كه هشت سال قبل از فوتبال باشگاهي كشورش جدا شد، ابتدا راهي ليگ نروژ شد و براي تيم اف.ث.لين بازي
كرد. وي سپس بخت حضور در ليگ برتر انگليس را پيدا كرد. اين سنگربان با انجام تمرين زياد و تحمل مشكلات توانست در فوتبال

اروپا كه عمدتا پذيرشي نسبت به دروازهبانان مستعد آسيايي ندارد، جايگاهي ارزشمند براي خود مهيا كند.

وي افزود: در نروژ و انگليس مصاحبههاي زيادي انجام دادم كه در آن حتي آداب ديني را توضيح دادم. يادم هست يك شخصي از
من موقع نماز در مسجد عكس گرفت.

الحبسي كه اكنون به نظر مي رسد در اوج توان دوران ورزشي قرار دارد، در اين گفتوگو به نكاتي بهشرح زير اشاره كرده است:

*آقاي الحبسي، در برخي از ممالك نژادپرستي عليه بازيكنان، بهويژه بازيكنان عربي، رو به افزايش است. باور شما از اين امر چيست؟
من شخصا هيچگاه چنين مشكلي نداشتهام. با اين حال معتقدم نژادپرستي، رفتاري است كه باعث انزجار ميشود. در دين من يعني

اسلام هرگونه تبعيض، ممنوع است. فرقي هم نميكند كه باور اعتقادي، جنسيتي، وابستگي قوميتي يا رنگ پوست چه باشد.

*در تمام دوران ورزشيتان مصداقي از رفتارهاي نژادپرستانه يا گفتاري اينچنين را تجربه كرديد؟
صادقانه عرض كنم، از اولين روز حضورم در انگليس، چه آن زمان كه در بولتون واندرز بازي كردم و چه در زمان حضور در ويگان، مورد
پذيرش كامل واقع شدم. در اين ميان آنچه بيش از هرچيزي برايم اهميت دارد، احترام به دينم است. در تمام 8 سالي كه در اروپا
شاغلم، از اين بابت هيچ مشكلي نداشتم. تازه بالعكس هواداران تيمي كه برايشان بازي كردم، هميشه به بازيكنان با وجود تفاوتهاي

مذهبي احترام گذاشتهاند.

*براي شما در قاره اروپا زندگي براساس قوانين مذهبتان بخصوص در ماه مبارك رمضان سخت نبوده؟
خير. بابت ماه مبارك رمضان هيچگاه گرفتار و محروم نشدم. به ماه مبارك رمضان بطور گسترده احترام گذاشته ميشود. به عنوان
مثال زماني كه در بولتون بودم، باشگاه حتي يك اطاق مخصوص براي نماز، دعا و عبادت اختصاص داده بود. اين قبيل اقدامات از نظر
من احترام كامل به باور دينيام است. در نروژ و انگليس مصاحبههاي زيادي انجام دادم كه در آن آداب ديني را توضيح دادم. يادم

هست حتي يك شخصي از من موقع نماز در مسجد عكس گرفت.

*با اين حال يكسري از بازيكنان داراي اصل و نصب عربي در ورزشگاههاي انگليس با رفتارهاي نژادپرستانه مواجه شدند. موضع شما
در اين باره چيست؟

شخصا در اين باره چيزي بيشتر نميتوانم بگويم. چون چنين اتفاقاتي را خود هيچگاه تجربه نكردم. البته مايه خجالت است كه برخي
تماشاگران مقابل بازيكناني كه تمام توان خود را در زمين خرج مي كنند تا تماشاگران روي سكوها لذت ببرند، چنين رفتار كنند.

*باورهاي شما در قبال فوتبال و مقابله با نژادپرستي چه اقدامي را به همراه خواهد داشت؟
راههاي مختلفي براي مقابله با اين پديده وجود دارد كه توجه همه رسانهها را به خود معطوف كنيد. زيرا در حل اين معضل رسانهها
ميتوانند نقش مهمي ايفا كنند. همچنين برگزاري ديدارهاي دوستانه همراه با ستارگان نامي كه شعار عليه اقدامات نژادپرستي
ميدهند، نيز قابل تامل است. تازه بازيكنان شاخصي ميتوانند به مدارس بروند تا به بچهها از همان سنين كم در اين باره اطلاعاتي

بدهند و اطلاعات آنان را نسبت به اين پديده زشت بيشتر كنند.
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*دوران اوليه حضورتان در اروپا بهعنوان يك لژيونر كه در نروژ بود، را چگونه پشت سر گذاشتيد؟
سالهاي اوليه هركاري هميشه سختترين است. اين قاعده براي همه بازيكناني كه در كشوري بيگانه حضور مييابند، وجود دارد. با
گذر زمان توانستم با شرايط آبوهوايي و نيز فرهنگ نروژ خو بگيرم. با وجود برخي مشكلات كه طبيعي هم است، مي توانم امروز

بگويم با موفقيت از چنين دورهاي سربلند خارج شدم.

*بسياري از بازيكنان ممالك عربي، بهويژه از كشورهاي آسيايي براي تثبيت موقعيت خويش در ليگهاي اروپايي مشكل داشتند. فكر
ميكنيد مشكل آنها چيست؟

تصور ميكنم صبر و تحمل در قالب هر تجربه، نقش بهواقع كاملي در اين قضيه ايفا ميكند. بيشك اين گروه از بازيكنان براي عادت
به شرايط جغرافيايي و فرهنگ ممالك اروپايي مشكل داشتند. ولي بازيكني كه ذات حرفهاي دارد، بايد بتواند تحمل بالايي هم داشته
باشد. گاه دوراني پيش ميآيد كه ساعتها مجبور ميشوي روي نيمكت ذخيرهها بنشيني. به طور كلي اين موضوع براي من ايجاد

مشكل نكرد.

*در همين ارتباط چه توصيهاي به لژيونرهاي آسيايي داريد؟
در اين ارتباط خيلي توصيهها ميتوان كرد. بهخصوص به آن دسته كه هنوز از حضورشان در اروپا مدت بسيار كمي سپري شده است.
اولين چيزي كه بسيار مهم است، اين كه سفت و سخت تمرين كنند و طاقت خود را افزايش دهند. براي اين كه بهعنوان يك بازيكن
حرفهاي در تيمي اروپايي بازي كني، بايد توان بالا و استقامت زيادي داشته باشي. در اين ميان با تمام وجود روي هدفي كه داري

تمركز كني و قدم به قدم كارت را به پيش ببري.
انتهاي پيام/آ
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